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Érkezett : 2016 AUG 31.

Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .§ 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezet ő
miniszterhez,

„Sótlan minisztérium sótlan reformja ?
Avagy miért kellett egy évet várni arra, hogy rájöjjenek nem attól egészségesebb egy

étel, ha ehetetlen?!”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ma már a kormánypárti sajtó is úgy ír a menzareformról, mint ami ugyan szükséges lépés volt ,
de a rendelet túlzásait meg kell változtatni, így például a drasztikusan alacsony értékben
megszabott sózási adagokat.
Nagy utat tettünk meg idáig, hogy a kormány és lakájmédiája elismerje, valami nem stimme l
ezzel az egésszel . Mi már tavaly jeleztük, hogy elfogadhatatlanok (mivel ehetetlen étel t
„produkálnak”) és ezért betarthatatlanok a rendelet egyes elemei. Miként a közmédia
beszámolója is írja: „A bölcsődések a napi négyszeri étkezéshez másfél gramm sót kaphatnak,
ami nagyjából egy párizsis zsömle sótartalmával egyenlő. Mindez azt jelenti, hogy a jelenlegi
rendelkezés értelmében a közétkeztető nem sózhatja az ételeket, sőt már a nyersanyagokban
lévő mennyiség is túllépi a határértéket. "

A tavaly hatályba lépett menzareform miatt nagyon sok szül ő panaszkodott az ételek
minőségére és arra, hogy a gyerekek éhesen mennek haza az óvodából, iskolából . Amikor mi
minderre felhívtuk a figyelmet, akkor Önök kinevették a problémát . Rétvári Bence tavaly
októberben egy felszólalásomra adott válaszában „rántotthús-vitának” nevezve próbált vicce t
csinálni a kérdésből .
A menzán kínált ételeket, még ha egészségesebb formában is készítették, a gyerekeknek az ne m
igazán ízlett, még ha állítólag sokszor csupán a hozzáadott fűszerek és a sózás mennyiségén
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változtattak is . Ráadásul a reform nem biztosított kell ő átmenetet (illetve állítólag voltak, akik
azt nem tartották be) a régi rendszerről az új rendszerre történő átállásban .

A közmédia értesülései szerint már egészen biztos, hogy szeptembertő l a menzareform újabb
változtatásokon esik át, így például a só mennyiségét is emelni fogják . Mindez sokszázezer
gyermeket érint, ső t ha a teljes közétkeztetést figyelembe vesszük, akkor több millió embert .

Mindezek miatt az alábbiakat kérdezem Miniszter Úrtól :
• Pontosan mikor és miben változik a „menzareform” szabályozása ?
• Miért kellett egy évet várni arra, hogy felfogják, ebben a formában és módon

csődöt mondott a reform ?
• Miért titokban készítették elő a módosításokat? Miért nem lehet elismerni ,

hogy hibáztak?
• Garantálják-e, hogy a szolgáltatók megfelelő átmenettel térjenek át az

egészségesebb ételkészítésre ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016 . augusztus 31 .

Bangóné Borbély Ildikó
országgyű lési képviselő

(MSZP)


	page 1
	page 2

